
Normeringer på plejecentre

Undertegnede ønsker at gøre socialudvalget opmærksom på et område, der under den tidligere regering 
har været udsat for katastrofale nedskæringer. Jeg har min viden om problemet, fordi min mor bor på 
plejehjem.

I tidsrummet fra kl. 15 til kl. 23 er der én person til at tage sig af 10 beboere. Vedkommende skal bl.a. 
klargøre og servere aftensmad for dem, hvoraf nogle altid ligger i sengen. Det er helt uforsvarligt. Beboerne 
kan under de omstændigheder slet ikke få den hjælp, de har brug for. Min mor har brug for hjælp til 
næsten alt, men der er bare ikke personale nok til, at hun fx kan komme på toilet, når hun trænger. 
Det gælder i øvrigt også i tiden 7-15, hvor der er to personer til arbejdet. Det er helt udelukket, at 
personalet har tid til at sætte sig og snakke med beboerne eller køre en tur med dem. Min mor kommer fx 
aldrig ud at køre, heller ikke i bygningen, når hun ikke har besøg.  
I Hjørring kommune, hvor plejecentret ligger, har man skåret rengøringen ned til 45 min. hver tredje uge. 
Det betyder, at der er møgbeskidt. De pårørende besøgende flintrer rundt og gør rent. Det er også i orden, 
men mange beboere har ingen pårørende eller får meget sjældent besøg.

Fra flere venner og bekendte, der har forældre på plejehjem, ved jeg, at situationen er den samme flere 
steder i landet.

Jeg ved, at det er vigtigt, at vi satser på fremtiden, dvs. skoler, uddannelse mm. Men vi kan simpelthen ikke 
være bekendt, at gamle mennesker, der har arbejdet og betalt skat hele livet, bliver udsat for så ringe en 
behandling. Jeg håber, at socialudvalget vil vise vilje til at få retter op problemet. 
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